
Protokół nr 2.43.23.03.2022 

XLIII Sesja Rady Miejskiej w Radłowie w dniu 23 marca 2022 roku.  
Obrady rozpoczęto 23 marca 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:00 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Paweł Jachimek 
2. Krzysztof Jasek 
3. Piotr Kapera 
4. Wojciech Kozioł 
5. Kamil Kurzawski 
6. Zbigniew Madej 
7. Marcin Małek 
8. Piotr Nasiadka 
9. Bogdan Padło 
10. Adam Radamski 
11. Wojciech Rudziński 
12. Piotr Śmiałkowski 
13. Małgorzata Woźniak 
14. Justyna Zborowska 
15. Jerzy Żurowski 

 
1. Otwarcie obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Witam wszystkich bardzo serdecznie i otwieram XLIII Sesję Rady Miejskiej w Radłowie. Wraz 
z zaproszeniami na dzisiejszą sesję otrzymali Państwo porządek obrad. Czy są uwagi co do 
porządku obrad? Nie widzę. 
 
2. Odczytanie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Odczytam teraz porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Odczytanie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 17 lutego 2022 r. 
4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia zmiany "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Radłów"; 
b) przyjęcia zmiany szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów; 
c) uchwalenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Radłów w roku 2022"; 
d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 
Straży Pożarnych z terenu Gminy Radłów uczestniczących w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach; 



e) sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego; 
f) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Radłów; 
g) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 
h) nieodpłatnego nabycia nieruchomości; 
i) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Radłów na 
rok 2023; 
j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r.; 
k) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych; 
l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022; 
n) rozpatrzenie petycji. 
6. Informacja z działalności Pana Burmistrza między sesjami. 
7. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
8. Wolne wnioski i zakończenie obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Radłowie. 
 

Kto z Państwa Radnych jest za takim porządkiem obrad, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał?  
 
Następnie głosowano nad przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty 
jednogłośnie. 
Wyniki głosowania: 
Za: 15 Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję. Informuję Państwa Radnych, że w obradach dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych. 
Jest, więc większość do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 17 lutego 2022 
r. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Zgodnie z przyjętym porządkiem przystąpiono do przyjęcia protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej 
w Radłowie z dnia 17 lutego 2022 roku. Protokół ten był wystawiony w Biurze Inspektora do 
spraw Rady. Każdy radny zainteresowany mógł się z nim zapoznać. Czy życzą sobie Państwo, 
aby ten protokół został dzisiaj odczytany na sesji? Jest wniosek, aby przyjąć protokół bez 
czytania. Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Informuję, że protokół został przyjęty 15 głosami za. Kolejny punkt.  
 
4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Kto z Państwa Radnych będzie chciał zgłosić interpelację? Nie widzę. Kolejny punkt. 
 
 
 



 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)  przyjęcia zmiany "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Radłów";  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat był wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Jeżeli są jeszcze jakieś 
pytania, to bardzo proszę. Nie ma. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. Kto z 
Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia zmiany "Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Radłów".  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, 
Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
Wstrzymuję się (1) 
Piotr Śmiałkowski 
 
b) przyjęcia zmiany szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat również był wczoraj omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. Czy są jakieś pytania? 
Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć również bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za, 
proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia zmiany szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów;.  
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 



Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
c) uchwalenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Radłów w  roku 
2022"; 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Również, jak i pozostałe ten punkt był omówiony wczoraj na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Jeżeli są jakieś pytania lub wątpliwości, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć 
uchwałę bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie 
ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Radłów w roku 2022". 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Radłów 
uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach i ćwiczeniach;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat również był wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć bez czytania. Kto z 
Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przystępujemy zatem do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu Gminy Radłów uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach;. 
Wyniki głosowania 
Za: 11, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (11) 



Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Justyna Zborowska 
Wstrzymuję się (1) 
Jerzy Żurowski 
BRAK GŁOSU (3) 
Bogdan Padło, Wojciech Rudziński, Małgorzata Woźniak 
 
e) sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji również. Czy są jakieś 
pytania?  
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
To jest Wola Radłowska. To jest na terenie Zakładu Górniczego Pana Kupisza. Tam jest taki 
dawny rów. Tam docelowo to będzie oblane wodami. Taka jedna działka, która w zasadzie jest 
bez dojazdu, bez niczego i tutaj znaczy ona pójdzie w drodze przetargu publicznego. Natomiast 
na razie Rada podejmie uchwałę o wyrażeniu zgody na sprzedaż tej nieruchomości.  
To jest działka o tu nie pamiętam tego. 9-arowa. To jest taki rów tak naprawdę. To nie jest 
jakaś taka działka atrakcyjna czy rolnicza. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Jest wniosek, aby przyjąć tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa 
Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
f) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Radłów;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Tak jak i pozostałe, ten temat również był umówiony wczoraj na Komisji. Jeżeli są jakieś 
pytania, to bardzo proszę. 
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Znaczy rzecz dotyczy działki w Biskupicach Radłowskich. Dotyczy pod byłym sklepem, który 
tarasuje użytkują Agnieszka Wardzała i Tomasz Guzy. Zebranie wiejskie wyraziło chyba na 
ostatnim zebraniu podjęło uchwałę o sprzedaży tej nieruchomości. To [niezrozumiałe] to jest 
dalsza konsekwencja. Znaczy to tutaj nie będzie w drodze przetargu, bo tutaj przepisy jest 
użytkowanie wieczyste jest sklepu jak gdyby, a działka była własnością gminy, więc tutaj 



można wprost bezprzetargowo to sprzedać tym osobom, które chcą kupić. Po wycenie 
rzeczoznawcy tak jest. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Jest wniosek, aby przyjąć również tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za 
takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przystępujemy zatem do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Radłów. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
g) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Również ten temat był wczoraj omówiony. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania, to bardzo proszę. 
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Rzecz dotyczy proszę Państwa nieruchomości w Marcinkowicach o powierzchni 9,23 hektara. 
Wyraża się zgodę na zawarcie z Panem Łukaszem Markiem umowy dzierżawy nieruchomości. 
Też zebranie wiejskie wyraziło, podjęło uchwałę o sprzedaży w drodze przetargu, 
wydzierżawieniu w drodze przetargu tej nieruchomości. Odbył się przetarg. No i teraz dalszą 
konsekwencją jest podjęcie uchwały, aby móc spisać umowę dzierżawy. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę o 
podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 



 
h) nieodpłatnego nabycia nieruchomości;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Również wczoraj na sesji był ten, na komisjach był ten temat omówiony. Jeżeli są jakieś 
pytania lub wątpliwości, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez 
czytania. Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ja może wyjaśnię tylko. To jest sołtysom wyjaśnię albo Panu Dzielnicowemu, bo to jest droga, 
która prowadzi proszę Państwa przy zakupie Pan Witkowski kupił nieruchomości i drogą, którą 
podążają, czyli ścieżką przez jego już posiadłość Pana Witkowskiego do dawnych, tak zwanych 
Czworaków i mamy taką drogę jest między Czworakami, a tym budynkiem praktycznie ciągiem 
budynków naprzeciw kościoła.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo i przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Proponuję teraz 15 minut przerwy, bo Klub chce się spotkać. 
 
 
[PRZERWA W OBRADACH – 20 MINUT]  
 
 
i) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w budżecie Gminy Radłów na rok 2023;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat był wczoraj omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji i jeżeli są jakieś 
pytania jeszcze od Państwa Radnych, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest, bardzo 
proszę.  
Radny Kamil Kurzawski:  
Mam pytanie, ponieważ myśmy no dosyć to wczoraj omówili burzliwie na Komisji. Były głosy 
różne za. Sołtysów nie było. Dlatego byśmy chcieli tutaj sołtysom jakby to przybliżyć, że 
przedstawia się nam taką oto perspektywę, że ponieważ jest taki rok najbliższy czy 2 lata 
najbliższe pełne inwestycji w tym z Polskiego Ładu, więc gmina by chciała dysponować kwotą 
no w całości większą. Tam z tych funduszy sołeckich to jest jakaś kwota około 400000,00 zł i 
w związku z tym jest propozycja, żeby zlikwidować fundusze sołeckie na 1 rok, żeby tymi 



środkami w budżecie dysponować większymi w celu realizacji tych inwestycji też z Polskiego 
Ładu. No tutaj głosy radnych były podzielone, ale ponieważ są zaproszeni sołtysi, no to myślę, 
że chcielibyśmy też jakiś głos po prostu od Państwa. Czy Państwo taką po prostu takie 
zapatrywanie rozumiecie czy wy to popieracie? Jakie jest wasze zdanie na ten temat? 
Radny Adam Radamski:  
No może ja jako pierwszy radny i pełniący obowiązki sołtysa. Ja też sobie nie wyobrażam jako 
sołtys pełniący obowiązki sołtysa, że sołtys zostanie całkowicie bez jakichkolwiek środków do 
dyspozycji w sołectwie. No, bo dzisiaj są takie czasy, że no cokolwiek zrobić no to trzeba mieć 
nawet te najmniejsze środki. No wczoraj nawet przytaczałam, że Koła Gospodyń Wiejskich na 
dzień dzisiejszy mają od 6 do bodajże 7 czy 8 tysięcy. No i się okazuje, że przewodnicząca 
będzie ważniejsza niż sołtys we wsi, bo ma większe środki. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję. Bardzo proszę , Panie Burmistrzu.  
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Znaczy Panie Adamie bardzo bym prosił o mówienie prawdy do końca, bo nie było, że 
zabieramy środki tylko, że część zostanie do dyspozycji sołectw, żeby właśnie na te różne 
rzeczy mieli. To też prosiłbym też mówić i też szkoda, że Państwo Sołtysi mimo zaproszenia 
wczoraj na Komisję nie przyszli, bo wszyscy byli zaproszeni. Myśleliśmy, że będziemy wczoraj 
długo i wypracujemy wspólne stanowisko, bo wszyscy zaproszenia dostali. Natomiast dlatego 
no, ale wczoraj wiele rzeczy zostało powiedzianych, że fundusz sołecki chcielibyśmy w 
przyszłym roku wykorzystać do obrócenia tymi pieniędzy do pozyskania dużych pieniędzy. Tak 
jak to być może Pan Burmistrz za chwilę powie. Szykuje się inwestycje na około 30-35 dróg. 
Jedne 5 kwietnia będzie przetarg na 25 dróg rozstrzygnięty w większości miejscowości. Kolejne 
10 na kwotę chyba z tego co pamiętam 3 miliony blisko złotych też jest złożone do Polskiego 
Ładu. Tutaj te 25, to jest blisko 5 milionów to jest po wartościach kosztorysowych, ale 
zakładamy, że my się możemy w tych kwotach nie zmieścić, ponieważ przetargi, które 
otwieramy (to wczoraj też była dyskusja) znacznie przewyższają te kosztorysy inwestorskie, 
które robione były dosłownie 2 miesiące, 3 miesiące, 4 miesiące temu. Dlatego chcielibyśmy 
tymi pieniędzmi, że one i tak większość praktycznie wszystkie zostaną z tego funduszu 
sołeckiego u nas w sołectwach. To nie jest tak, że gmina je zabiera i tych pieniędzy nie 
zostanie. Natomiast było powiedziane, że zostanie jakaś mniejsza pula. To jest do uzgodnienia 
z Państwem Radnych przy projekcie budżetu, że jakieś środki zostaną sołtysom wydzielone do 
dyspozycji, żeby mieli na takie bieżące wydatki. Kwestia jaka to będzie kwota? Padała 
propozycja około 100 tysięcy zł na gminę, żeby zostało to wydzielone w rezerwie i one by były 
do dyspozycji sołectw w przeliczeniu na głowę mieszkańca. No i chyba w zasadzie tyle. Takie 
był 'clue' tej wczorajszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze by chciał zabrać głos? Wpierw radnym dobra? Później będą 
sołtysi dobrze? 
Radny Kamil Kurzawski:  
Jeszcze takie pytanie, którego wczoraj nie było. Natomiast tutaj rozmawiając z sołtysami się 
pojawia taki głos, że sołtysi chcieliby mieć jakieś pieniądze co najmniej, tylko ja już tego nie 
pamiętam tego zagadnienia. Natomiast chodzi o to czy istnieje możliwość stworzenia funduszu 
sołeckiego, ale w mniejszym rozmiarze. Czy tam ustawa po prostu zakłada jakąś sztywną 
wielkość tego funduszu? 
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Może Pani Skarbnik się wypowie, ale z tego co wiem to jest sztywna kwota, która wynika z 
dochodów bieżących chyba gminy. 
Skarbnik Gminy Marta Cegielska: 



To jest sztywna kwota, którą ustalamy na podstawie ilości mieszkańców danej miejscowości i 
tam wskaźnika dochodowości i to jest sztywna kwota, która jest na dane sołectwo. Dlatego 
jest górna granica też, więc sołectwa mniejsze mają tam mniejsze kwoty, a na sołectwa, które 
przekraczają górną granicę, zostają obcinane i mają fundusz sołecki do wysokości danej górnej 
kwoty, która to jest odgórnie na nas narzucona. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Nie widzę. Pan Sołtys z Radłowa 
Przewodniczący przepraszam osiedla. 
Przewodniczący Osiedla Radłów Kazimierz Urbanek: 
Ja tylko chciałbym wiedzieć, jak będzie wyglądać sprawa dzierżaw, pieniążków z dzierżaw i 
wyprodukowanych na mieniu komunalnym? Bo do tej pory tak jak Radłów nie korzystał w 
ogóle z dzierżaw, a troszkę tych dzierżaw jest i chciałbym wiedzieć jak to będzie wyglądać. To 
jest jedna sprawa, a druga sprawa - remont dróg polnych, bo do tej pory nie było to wszystko 
było szło z funduszu sołeckiego. Trochę tych dróg u nas na Radłowie jest i chciałbym wiedzieć, 
jak to będzie, z czego to będzie finansowane przez następne lata? To wszystko, dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Pan Sołtys z Biskupic Radłowskich. 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Ja chciałbym się dowiedzieć, na przykład, bo my płacimy to 'janosikowe', tak zwane 
'janosikowe'. Czy dalej to 'janosikowe' będzie pobierane, jeśli nie będzie funduszu sołeckiego 
miała dana wieś, tylko pójdzie wszystko do gminy? Bo może nie wiedzą, ale tak na przykład ja 
mam 40 tysięcy zł funduszu sołeckiego, 80 tysięcy zł przykładowo czy 60 mam z dzierżawy. 
60 minus 40 zostaje mi 20 do podziału. Czy dalej tak to będzie czy nie? Czy będę podwójnie 
wykorzystany? Chciałbym to wiedzieć. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję. Pan Sołtys z Niwki. 
Sołtys Jan Miśtak: 
Ja chciałem się dowiedzieć tam, na przykład jak już będzie ten fundusz zabrany nie, to czy np. 
w miejscowościach tam, gdzie są szkoły i boiska sportowe czy będzie to jakoś uwzględniane, 
że troszkę więcej tych pieniędzy czy wszyscy jednakowo wszystko będzie od liczby 
mieszkańców na przykład. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Ktoś jeszcze z Państwa Sołtysów ma pytanie? Pan Sołtys Zdrochca, okej. 
Sołtys Janusz Dybisz: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mam takie pytanie. W związku z tym, jeśli ten fundusz 
nie będzie miał miejsca w przyszłym roku, to czy w moim przypadku na przykład, kiedy muszę 
mieć 33 osoby na zebraniu, to rozumiem, że ta poprzednia uchwała Rady Gminy nie będzie 
miał miejsca już i mieszkańcy mogą brać wtedy udział na przykład w ilości 5-10 osób czy ile 
przyjdzie, bo do tego czasu było tak, że musiałem jeździć rowerkiem i cały dzień od domu do 
domu, bo absolutnie nikt nie reagował na ogłoszenia na przykład parafialne czy na ulotkę w 
tym na tablicy ogłoszeń. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze? Pan Sołtys z Brzeźnicy Pan Sikoń. 
Sołtys Józef Sikoń: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja to mam taką sprawę. Bo jeśli na przykład Dom Ludowy 
i boiska sportowe i plac zabaw - wszystko jest przekazane pod GOK, ale my jak sołectwo to 
utrzymywali. Cały czas były koszone. Na to my przeznaczali środki, kupiliśmy traktorek i 
utrzymywane było wokoło Domu Ludowego i wszędzie. Nie wiem jak to będzie, jeśli funduszu 
sołeckiego nie będzie. Czy to będzie GOK utrzymywał czy to będzie dalej sołectwo to 
utrzymywać? Z jakich funduszy? Jak to będzie utrzymywane? 



Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Sołtysów? Nie widzę, więc Panie Burmistrzu czy 
Pani Wiceburmistrzu? Proszę o głos. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dobrze, ja mogę się odezwać. Dobrze proszę Państwa, to co zostało omówione to jest 
praktycznie całkowicie prawda, bo mamy ogłoszone, dlatego taki pomysł przyszedł, ponieważ 
te pieniądze czasami po zebraniach sołeckich są bardzo rozdrobnione. Niżej podaję przykład. 
Ktoś ma 26 tysięcy zł, budowa chodnika 3 tysiące zł, budowa drogi 5 tysięcy zł, budowa drogi 
koło, strzelam Kowalskiego 2 tysiące zł i zebranie hop Burmistrz proszę wykonywać. Budowa 
chodnika 90 tysięcy zł z 5 tysięcy zł, czyli to zadanie, które wy wskazujecie, to po prostu nie 
powinno być w ogóle zatwierdzone przez nas, bo w funduszu sołeckim wiecie macie poradniki 
powinno być zadanie 100% wykonane z tego co chcecie zrobić. Czyli w zasadzie z funduszu 
sołeckiego byście nic nie zrobili prawda? Więc to jest to było tak, że wyście rozdzielali pieniądze 
z rzędu 2-5% wartości inwestycji, a resztę wszystko na gminę nie? Wszystkich chcieliście 
zadowolić, więc każdemuście dawali na tą drogę, na tą drogę, na tą drogę, na tą drogę. Dla 
mnie to jest gorzej szczerze mówiąc, bo teraz jak macie drogi te żwirowe teraz co mówi, to ja 
będę obrywał. Nie dzielnicowy ani sołtys, bo przyjdą do mnie. Wziął Pan pieniądze, to nie będą 
napieprzać za przeproszeniem na sołtysa, tylko będą nawalać na mnie, bo wziąłem pieniądze, 
żeby drogi im zrobić dojazdowe do pól i tak dalej i tak dalej prawda? No ja będę miał kłopot. 
Nie wy. Wy będziecie mieć święty spokój praktycznie, bo dostaniecie pieniądze takie, które 
stosunkowo, jeżeli mówimy o 2023 macie ustalone limity to coście sobie przyznali na integrację 
społeczną, bo o tym mówimy, bo te pieniądze co widzę, że chcecie, żeby wam zostawić, czyli 
integrację społeczną i uporządkowanie terenów koło Domów Ludowych i to was interesuje 
głównie, a reszta to są wszystko takie zadania publiczne, które wykonujecie. Czy w 
Marcinkowicach wywalili wszystko w ten plac, co około tego i super itd. Więc jest sytuacja 
taka, że te pieniądze wam w gestii w tej wielkości pozostaną. Te wam pozostaną do dyspozycji. 
Wszystkie drogi, które będą wiem, że słuchajcie jak rozstrzygniemy przetarg. Nie wiem ile 
trzeba dołożyć. Będziemy chcieli dzisiaj sytuacja my sami nie wiemy, co będzie, bo masa 
bitumiczna z 1 700,00 zł za tonę poszła na 3 400,00 zł za tonę, więc to, że my mamy 
skosztorysowane i dróg 24 za 5 milionów może się okazać, że będzie kosztował 8 milionów i 
my po prostu albo będziemy kreatywni i będziemy robić to za 8 milionów jak nam pozwolą 
kredyt wziąć, a jak nie to oddamy te 5 milionów i tych w ogóle dróg nie będziemy mieć 
zrobionych, więc musimy też szukać rozwiązań, żeby choć jakieś pieniądze mieć 
zabezpieczone. Przecież my nie będziemy się kredytować w nieskończoność. Mamy stałe 
zadłużenie od 2010 roku na poziomie 13,5 miliona i pomimo tych tylu inwestycji jesteśmy na 
tym samym poziomie, ale nagle kredytu wzięcie 5 czy 7 milionów, to na pewno nikt nam nie 
da. W związku z tym, na swoją działalność taką statutową po prostu będziecie mieć. Nie 
będziecie rozdzielać pieniądze, ale jeszcze raz. Zarządcą drogi i odpowiedzialnym za 
utrzymanie dróg w powiecie jest starosta, a w gminie burmistrz wójt, ani Rada nic nie ma do 
tego, gdzie jest chodnik, gdzie to, gdzie coś. Naprawdę. Ja mogę wskazywać samodzielnie, 
gdzie chce robić i to jest jedna jedyna rzecz, co mogę w gminie robić i zarządzać drogami i 
chodnikami. Taka jest prawda, więc te pieniądze są tak jak powiedziałem niepotrzebne na 
wydawanie. Mamy 24 drogi, które są podane w wykazie, no nie znam na pamięć, ale nie 
zostały wymienione Niwka czy coś Wał-Ruda albo Wał-Ruda nawet została wymieniona, ale w 
tych w drugim rzucie tych 10 dróg wszystkie drogi są objęte remontem, więc nie był ci 
remontem, nakładkami asfaltowymi, więc nie musicie się martwić na co tam 2/5/6 tysięcy zł 
dacie. Porozdrabniacie to i nie będzie nic z tego. Jeżeli będzie kłopot, to nawet te 400 tysięcy 
zł, proszę Państwa ratuje nas to, żeby te drogi wykonać i dlatego to jest. Tak jak powiedziałem 
na integrację społeczną, żebyście byli ważniejsi, a nie o to chodzi od Kół Gospodyń Wiejskich. 
Na to będziecie mieli na porządkowanie. Ja wam nie chcę. Słuchajcie, jeżeli jest 1,5 tysiąca zł 



gdzieś uporządkowanie koło Domu Ludowego, to nawet jeżeli nie macie kim robić, podpisujecie 
umowę ze spółką naszą. Jeżeli macie siły własne, to sobie róbcie i te pieniądze w tej kwocie 
co macie na 2022 rok dostaniecie. Okej? Nie. W dzierżawie Pan 'janosikowego' nie będzie 
płacił, nie będę Domu Ludowego za 1 000 300,00 zł wytykał, ale będzie Pan miał dzierżawę 
będzie miał Pan do dyspozycji. Pan będzie bogatszy. Tak Pan będzie bogatszy. Pan będzie 
bogatszy, ale te dzierżawy bardzo prosił, że w te drogi, które będziemy Bohaterów Września 
robili, Witosa, będziemy brać Nową, Kościelną, to mam, że Pan nie da na wie Pan co na byle 
gdzie, tylko da Pan tam. No właśnie. No i o to nam chodzi wie Pan co. No i to się dogadamy. 
Ja będę z wami w kontakcie i tak jak drogi polne, to będziemy ustalimy, co jakie pieniądze i 
tak te pieniądze wejdą w was. Tylko ja mówię priorytetem w tym roku będzie drogi asfaltowe, 
co jest tylko musowo, że drogi dojazdowe do punktu musimy koniecznie zrobić musimy, ale 
jeżeli wytrzymają, to nie będziemy dotykać w tym roku absolutnie. Tylko będziemy wszystkie 
pieniądze pchać po prostu w te asfaltowanie dróg. Nawet całe zamierzenie tu Tadziu Cieśla 
choćbym mu podziękował i Franek Kądziela, co całą ulicę Glowską, Glów koło Wału 
przemierzamy z Wodami Polskimi, ze wszystkimi, żeby nam przekazali. Tam nie mogli my 
remontować. Jesteśmy na dobrej drodze, że nam dadzą zarządzanie i koło wału ta nawet 
rozwalona najbardziej ulica na Glów do Biskupic Radłowskich będzie zrobiona, czyli praktycznie 
wszystkie drogi będziemy mieć główne porobione i to jest cel. Nie okradanie was, tylko po 
prostu, żeby te pieniądze były dobrze wykorzystane, bo nam naprawdę bardzo potrzebne. To 
samo dotyczy proszę Państwa Brzeźnica. Mamy, dostaliśmy proszę Państwa 3,5 miliona na 
kanalizację. No i teraz proszę mi podpowiedzieć, bo wszyscy są, przeżyliście dużo lat. 
Zrobiliśmy przetarg wyszedł 5 076 000,00 zł. 1,5 miliona zł większy. Mam oddać te 3,5 miliona 
zł i nie robić? Czy dołożyć te 1,5 miliona zł i zrobić, bo jak będę czekał jeszcze rok, to może to 
kosztować 7 milionów zł? Może kosztować może? Może. Stanąć na pewno nie stanie, więc 
sytuacja jest taka, że już musimy 1,5 miliona zł po prostu szukać i też jest prośba właśnie do 
Pana Sołtysa do Rady Sołeckiej, żeby jak najszybciej zebranie robić, bo my już jesteśmy po 
rozstrzygnięciu przetargu i tam jest działek, które do sprzedania i musimy mieć pieniądze. No 
musimy szukać. Ja nie będę szukał pieniędzy u Pana Bisia, jak w Brzeźnicy są działki nie? Albo 
w banku nie? No, a dziś kredyty bankowe, to proszę Państwa trzeba się liczyć z tym, że to nie 
jest oprocentowanie takie, a my robili, żeby płacili 1%-1,25% w skali roku i by się śmiali. 
Jakbym wiedział, że tak będzie, to jakby mi pozwolili, to bym się zadłużył jeszcze na 20 
milionów zł i bym wszystko zrobił i dziś bym się śmiał. To były takie lata jak pamiętacie lata 
70-80, jak z Ameryki przyjeżdżali za 2,5 tysiąca dolarów dom budowali, a później inflacja tak 
skoczyła, że dwa byki sprzedali i dom spłacili. Taka była sytuacja, wszyscy pamiętamy. O tu 
mi Pani podpowiedziała ile tego w grudniu było odsetek, które płacimy od obsługi długu było 
19 000,00 zł. Dziś mamy 36 000,00 zł - dwa razy więcej, więc miesięcznie to jest tylko. To 
proszę sobie zobaczyć, to kredyty było fajnie, ale teraz już jest to jest ten tak jak jeszcze raz 
powiedziałem. Na tym poziomie, który zostawiliście sobie uchwałami na zebraniach sołeckich 
na integrację społeczną plus porządkowanie, te pieniądze w sołectwach dostaniecie. Plus 
jeszcze procent inflacji wam dam o! O 2023, bo 2022 ten rok wam proszę Państwa zostają 
pieniądze. Pamiętajcie mówimy o następnym roku, bo ja nie wiem jak my przetargi 
rozstrzygniemy. I to by było w zasadzie na tym odnośnie domów ludowych, sportowców proszę 
Państwa, itd. No dawaliście pieniądze i to było bardzo dobrze, bo Dom Ludowy, a Pan 
porządkuje, to mówię Pan dostanie pieniądze i będziecie dalej to robić. Jeżeli Niwka na przykład 
Niwka nie ma takiego Domu Ludowego, który by porządkowała, więc sołtysowi mogliby w 
ogóle wszystko wziąć nie. No i damy sportowcom i tam na salę gimnastyczną i będzie z głowy. 
No, ale damy przez ręce sołtysa, żeby powiedzieli, że sołtys nie, że nic nie robił tylko pójdziemy 
i to wszystko załatwimy nie. Będę z wami rozmawiał, nigdzie nie wyjeżdżam i nic się nie stanie, 
jak za rok ten rok po prostu tak przetrzymamy, żebyśmy po prostu no przytrzymali ten ciężki 
okres, ale tak jak mówię wy jesteście też zakładnikami zebrań wiejskich, w których po prostu 



interesów grup społecznych jest kilka. Są mniejsze miejscowości, które wiadomo jest złożona 
Rada Sołecka robimy to, ale w niektórych grupach, bo na przykład Wola Radłowska są 
sportowcy, są ci, są tamcy, są strażacy, pach, pach, pach i te pieniądze się rozjeżdżają. A my 
w tym momencie możemy tam jest budowa chodnika jakiegoś projektowanie do kierunku Wał-
Rudy też i to są też pieniądze potrzebne, więc dajemy stricte na to i na nic więcej tych pieniędzy 
nie rozwalamy i to jest proste i czytelne. Tak mi się wydaje. Także tak no może kończąc, to 
tak bym powiedział, żeby się uspokoić emocje. Nikt wam nie zabiera władzy ani niczego. My 
się cieszymy, że współpracujemy. Była ciężka sytuacja proszę Państwa te lata COVID-owe. 
Wszystkie nakazy, nie nakazy. Wiemy, że też w jakiś sposób musieliśmy sami to wszystko 
robić. Też nas to wszystko kosztowało i zawsze z waszej pomocy korzystamy. Koła Gospodyń 
Wiejskich są i to chwała praktycznie w każdej miejscowości i bardzo dobrze, żeby jeszcze tam 
gdzie nie są, to żeby powstały, bo naprawdę tam jest ten zastrzyk finansowy 6-8 tysięcy. 5 
tysięcy plus chyba 5 tysięcy rocznie na nową chyba 6. No to jest oni mają, ja widzę, że widać 
co chwilę jak ktoś pokazuje, że tutaj się spotkali, czy Dzień Seniora czy jakieś sobie robią 
imieniny czy jakieś spotkania. To jest bardzo pożyteczna rzeczy i to jest na pewno dodatek do 
funduszu sołeckiego. Także ja bym jeszcze proszę Państwa mamy 5-tego rozstrzygamy na te 
10 dróg. Na 25 tak, na 25. Proszę Państwa, bo tutaj też było przewijało się jak już doszedłem 
do głosu odnośnie wiem, że były ja akurat wczoraj musiałem jechać, ponieważ no 
przygotowujemy to mogę powiedzieć samochód strażacki, który miał być wyeliminowany z w 
ogóle już był miał być wyrejestrowany z gotowości bojowej w Biskupicach Radłowskich. 
Przygotowujemy go, naprawiamy, jedzie do prosto do Odessy albo do Kijowa. Tam się palą 
domy, tam nie mają czym gasić, więc pomagamy. Oni każdy samochód przyjmą, więc tam z 
pomocą udajemy się do Ukrainy i tam w piątek przyjeżdża szef Straży Pożarnej z Odessy - 
podpisujemy umowę. Ja to wszystko dzisiaj załatwiałem i wczoraj w Urzędach Celnych, 
rejestracjach, że nas w piątek i po prostu ten samochód jedzie, więc nie mogłem być. I proszę 
Państwa, w poniedziałek mam spotkanie z Wiceministrem Rolnictwa z Posłem 
Kaczmarczykiem. Jest to rolnik z krwi i kości. Wiecie już z proszowickiego. Będziemy 
dyskutować o uregulowanie wspólnot gruntowych, która przede wszystkim w Zabawie, to po 
prostu doprowadza do szału ludzi. Tam nie ma przepisów wykonawczych odnośnie ustawy. 
Jest ustawa, ale po prostu tam jest po prostu wiele błędów i nieścisłości. Umowy są podpisane 
bez notariusza, bez niczego. Ludzie ogrodzenia pobudowali, domy na wspólnocie, bez prawa 
do własności i tak dalej, bo to wszystko na papierze na kartce papieru porobione. No bałagan 
totalny, niesamowity. Musimy to uregulować (...) 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Panie Burmistrzu.  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dotyczące jeszcze czipowania psów, bo to było (...) 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Ja bym Pana przeprosił, bo to będzie miał Pan czas na tych informacjach między sesjami, bo 
tak to nam się to będzie podwójnie przedłużać. O jest jeszcze jedno pytanie od Pana Sołtysa. 
Sołtys Józef Sikoń: 
Panie Burmistrzu, bo Pan mówi tak, żebyśmy to tak dzielili jako na zebranie wiejskie. Myśmy, 
na przykład daje swój przykład. Dali my 9 000,00 zł na ten Dom Ludowy no, bo wie Pan była, 
że będzie dokumentacja, będzie robione. No to myśmy dali na to na dokumentację, bo takie 
sołectwa małe, jak my nie jesteśmy w stanie, żebyśmy zrobili remont albo dobudowali coś, no 
to tylko się mówi o tym. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
I to jest bardzo dobrze, bo proszę Państwa, jeżeli idzie się na zebranie sołeckie, a później się 
uzgadnia wcześniej na przykład ze mną albo z zastępcą. My uzgadniamy, idziemy na takie 
zebranie, że chcemy realizować takie zadanie i tam jest prosta czytana. Jeden pieniądz idzie 



na jedną rzecz. Koniec kropka i to jest fajne, ale w niektórych miejscowościach jest to 
porozjechane. W niektórych już nie mówię, że umowy są czasami podpisywane zamiast na 
początku stycznia czy lutego są w grudniu podpisywane na zadania, które powinny być 
wykonywane cały rok i my mamy to rozliczyć no. No to jest bałagan czasami jest totalny w tym 
wszystkim. Musi jedna osoba nad tymi wszystkimi funduszami pracować, rozliczać, pilnować 
tych faktur i tak dalej. To jest kłopotu i pracy naprawdę jednego urzędnika. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Jeszcze pozwolę, tylko Panu Sołtysowi ostatni głos od sołtysów. Pan Sołtys z 
Biskupic Radłowskich. 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Panie Burmistrzu, tak samo jak u nas, przecież oświetlenie pomnika, że też my dali z funduszu 
sołeckiego. Raz, potem drugi raz my dołożyli. Także nie dajemy funduszu sołeckiego tak na 
byle co. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dobrze, Panie Sołtysie wierz mi Pan, że będzie miał Pan święty spokój. Rok se Pan odpocznie 
od ludzi, bo u Pana to jest tam (...) 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Ale to tylko rok, tak? 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Tylko rok. 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Dobra okej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Na dzień dzisiejszy rok. Zobaczymy (...) 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Będziecie zdrowsi na pewno. Ja wam to mówię. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Czy są jeszcze jakieś pytania od Państwa Radnych? Nie ma. Jest wniosek, aby przyjąć projekt 
uchwały bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie 
ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
 
Głosowano w sprawie: 
nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Radłów na rok 
2023. 
Wyniki głosowania 
Za: 10, Przeciw: 1, Wstrzymuję się: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (10) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Jerzy Żurowski 
Przeciw (1) 
Adam Radamski 
Wstrzymuję się (4) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Bogdan Padło, Justyna Zborowska 



 
j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na  2022 r.; 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat również był omówiony wczoraj na wspólnym posiedzeniu Komisji. Jeżeli są jakieś 
pytania od Państwa Radnych, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest również wniosek złożony, aby 
przyjąć ten projekt uchwały bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę o podniesienie 
ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
k) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat również był wczoraj omówiony.  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Droga nad jeziorami.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Nad wodami. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Co została wybudowana (...)  To jest przyjęcie do drogi nadanie numeru drogi. 
Droga gmina musiała mieć opinię powiatu, czyli nadrzędnego od nas i później 
idzie do województwa i oni nadają numer. Dlatego kategoria drogi publicznej.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Jest wniosek, aby przyjąć również uchwałę bez czytania. Kto z Państwa Radnych 
będzie (...) Kto z Państwa jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. 
Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
Przystępujemy do głosowania.   
 
Głosowano w sprawie: 
zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 



Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat wczoraj był omówiony na wspólnym posiedzeniu przez Panią Skarbnik. Jeżeli są jakieś 
pytania, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. Kto z 
Państwa Radnych jest za, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przystępujemy do głosowania. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022;  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat również był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. Jeżeli są pytania od Państwa 
Radnych, to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania Kto z 
Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? 
  
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przystępujemy do głosowania. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
n) rozpatrzenie petycji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Temat był omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, ale bym poprosił Pana 
Przewodniczącego jeszcze o przynajmniej dla Państwa sołtysów, aby Państwo sołtysi wiedzieli 
o co chodzi. 



Radny Adam Radamski: 
To znaczy się to wpłynęło od Fundacji bodajże z Białegostoku w sprawie noszenia, ustawy 
noszenia maseczek i tych spraw COVID-owych. No Rada Miejska w Radłowie nie jest do 
rozpatrzenia. Także oddalamy. Jest uchwała przygotowana. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo. Jest wniosek, aby przyjąć tą uchwałę bez czytania. Kto z Państwa Radnych 
jest za takim wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
 
Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 
 
Przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków. 
Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenie petycji. 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Zbigniew 
Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Wojciech Rudziński, Piotr 
Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
 
6. Informacja z działalności Pana Burmistrza między sesjami. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Na tym zakończyliśmy dzisiaj podejmowanie uchwał i przystępujemy teraz, Panie Burmistrzu 
do punktu 6. Informacje z działalności między sesjami. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Interpelacji nie było na szczęście. Proszę Państwa, więc tak odnośnie może dokończę tą myśl, 
którą zacząłem tutaj co chcemy robić. Proszę Państwa, było też o utrzymywanie o ochronę 
zwierząt tej uchwale i proszę Państwa o czipowanie psów. To czipowanie psów już od lat się 
przewija. Będę rozmawiał. Musi być ustawa proszę Państwa ogólnopolska o czipowanie psów 
i to powinno być na 200%. Jeżeli dali sobie radę z końmi, z krowami, z za przeproszeniem 
świniami i ponumerowali, poczipowali, to powinni sobie dać radę i wtedy problem bezdomnych 
psów by się bardzo szybko rozwiązał, bo wtedy kto porzuci psa na wakacje w okolicach Wał-
Rudy lasu, bo tam się najczęściej to zdarzało, to wtedy po chipie sprawdzamy właściciela i tak 
dalej. A poza tym, jeżeli są wiadomo, że gospodarstwa rolne mogą mieć 2 psy. Powyżej 2 
psów powinno być opodatkowane. Jeżeli chcecie opodatkować psy, proszę bardzo kurde 
podjąć taką uchwałę i po prostu też to rozwiąże problem, bo wiemy, że w niektórych 
gospodarstwach proszę Państwa jest po 5 psów i naprawdę nie są one w warunkach takich 
jak powinny być. Nie mówię już o łańcuchach krótkich, wydarte z ziemi, psy wydarte z sierści 
ze wszystkiego. No to szkoda mówić naprawdę. I przede wszystkim mają wałęsające się psy 
po podwórkach, po ulicach do szkoły. Pan Sołtys Sarnecki zawsze to zwraca uwagę w 
Biskupicach Radłowskich, ale nie tylko. Ja teraz mieszkam też Wierzchosławicach to też chmara 
psów lata i po prostu to jest, a dzieci, przecież chodzą drogą i tak dalej i tak dalej nie póki 
nieszczęście, więc to musi być. Myślę, że jakby to przeforsował, to by była bardzo dobra rzecz. 
Proszę Państwa, spotkanie z Wojewodą. Wiadomo temat nadrzędny, dziś praktycznie żadnego 
tematu nie ma, to uchodźcy. Na terenie naszej gminy w dniu dzisiejszym jest 186 osób. To 
sobie […] 160 przewinęło się ponad 800 przez gminę Radłów. Część przyjeżdżało, posiedziało 
2-3 dni, odjechało. Część rozlokowaliśmy, bardzo dużo po gminie, po gminach innych 
ościennych, po mieście Tarnowie, ale też my w jakiś sposób, też w jakiś sposób pomagamy. 



Są w dwóch miejscach główny albo w trzech miejscach domki na Niwce, hotel Zabawa, 
restauracja Radłowska i domek tutaj nad wodą w Radłowie. To są w takich miejscach. 
Wiadomo, że te większe podmioty dostaną jakieś tam pieniądze do 31 marca a, od 1 kwietnia 
już na całkiem innych zasadach. Teraz mogę powiedzieć, że do 120,00 zł później z 
całodziennym wyżywieniem. Teraz jest już podjęta decyzja, że do 70,00 zł i nie wiadomo czy 
będą trzymać za to z pełnym wyżywieniem czy po prostu musimy to tych mieszkańców 
przewieźć. Mamy przygotowane trzy obiekty Ochotniczej Straży Pożarnej w Zabawie, w 
Zdrochcu i w Radłowie. To są trzy obiekty. Przygotowujemy też inne obiekty, które nie 
wiadomo co będzie proszę Państwa. Jak wojna toczy się tam dalej na wschodzie to jest okej. 
Do Lwowa przyszło ponad 250 000 ludzi, co uciekło z wschodu na zachód, czyli bliżej Lwowa, 
ale już były próby ataku na Lwów. Jeżeli Białoruś przystąpi do wojny i pójdzie przede wszystkim 
na Wołyń i na Lwów, to proszę Państwa wszyscy Ci ludzie będziemy mieć 1 000 000 
dodatkowych jeszcze i to bardzo dużo i nie pomieścimy, nie damy sobie rady. Ja dziękuję 
bardzo wszystkim za pomoc tą bezimienną, bo pomoc jak wiemy nie szuka poklasku, tylko 
szuka anonimowości. Nie będę, więc wymieniał nazwisk. Chociaż powinienem wiele bardzo 
dużo ludzi wymienić tutaj, ale ludzie pomagają i przede wszystkim nie chcą ujawniać nazwisk 
i to jest piękne, bo każdy robi to z dobrego serca, z dobrej woli. Jeżeli tak jest, dziękuję tym 
radnym, którzy byli tutaj na koncercie 'Gramy dla Ukrainy' i tam była licytacja i za te datki, 
które dajecie i te, które przez moje ręce przechodzą i główna baza to jest proszę Państwa w 
Radłowie. Tutaj gromadzimy rzeczy, które biorą sobie ludzie do domów prywatnych i większość 
towaru, większość proszę Państwa towaru wywozimy na Ukrainę, bo proszę Państwa tu jakoś 
sobie damy radę, a jednak tam naprawdę sytuacja jest dramatyczna. Ostatnia w niedzielę 
wyprawa była tutaj z gminy. Moja żona serdecznie dziękuję była razem z całą ekipą Adam 
Kumięga, też samochodem i zawieźli dwa busy żywności i byli proszę Państwa w jednostce 
wojskowej, normalnie w bazie wojskowej. Nie wiem, jak się nie bali, a później cały towar 
proszę Państwa został przeładowany i z 1 200 żołnierzy pojechało do Kijowa , prosto. I to jest 
proszę Państwa najważniejsza rzecz, bo oni tam, rzeczy kupujemy nieciężkie i takie no mogę 
powiedzieć, że np. zupki chińskie które są zalewane po prostu gorącą wodą i oni mogą jeść 
bezpośrednio, bo to nieciężkie. My po prostu, jak załadujemy dwa busy, to jak będziemy wielkie 
ciężary wozić, to tego nie przewieziemy. Chociaż tam kasza, mąka, wszystko naprawdę jest 
potrzebne, ale to co się proszę Państwa mówi, jeżeli mówią. Ja wczoraj jechałem z kobietą z 
Kijowa, której mąż zmarł 3 miesiące temu, a jest tutaj z córką, co ma dwoje dzieci, z drugą 
córką co ma czwórkę dzieci i obydwoje oczywiście są na wojnie, a została sąsiadka co miała 
tam 5 dni do urodzenia została i w schronie urodziła. No takie są rzeczy no. Także cieszmy się 
z tego co mamy i po prostu pomagajmy póki możemy, na ile nas stać. Wiem, że ten entuzjazm 
dobroci już jakby wygasł i teraz widzimy, że po prostu, że no nie ma takiego napływu towaru 
takiego, który ludzie przywożą, ale ja się nie dziwię, bo każdy ma proszę Państwa swoje opłaty, 
każdy ma swoje życie, rachunki za gaz, za prąd dwukrotnie praktycznie wszystko się to 
zwiększyło, więc ludzie muszą też żyć. No, ale popatrzmy łaskawym sercem na te osoby, które 
przyjechały. One zgłaszają się też do szkół, więc musimy też jakiś dodatkowy transport zrobić, 
bo na przykład w autobusy nasze się nie mieszczą, bo jest za dużo dzieci, bo jak wieziemy 50 
to 65 się już nie zmieści. W Zabawie jest bardzo dużo w Radłowie się pojawiają dzieci młodsze 
nie ma problemu. Pierwsza, druga, trzecia, czwarta to po prostu tydzień/dwa i po prostu łapią 
język niesamowicie i wszystko. Gorzej jest proszę Państwa dziewiąta, dziesiąta klasa, bo tam 
system jest nauki, że od 1 do 10, więc jak przychodzi 10 to jest jakby szkoła średnia. My już 
nie możemy pomóc, więc spróbujemy załatwić. Teraz jedzie żona jeszcze, też prosto do Lwowa 
w niedzielę i próbujemy tam z Ministerstwem Edukacji załatwiać, że szkoły, które we Lwowie 
jeszcze uczą zdalnie, żeby podłączyć wszystkich uczniów, które są do zdalnego nauczania. My 
mamy laptopy z tego z tarczy antykryzysowej i to by była najlepsza dla tych starych roczników. 
Oni muszą też egzaminy zdawać żeby oni podłączali się pod po prostu linki i równocześnie 



uczyli się zdalnie, bo to by było dla nich ułatwienie czy zdawanie egzaminów, ale edukacja. 
Nie wiem ile u nas zostanie. Mamy propozycję dziś dostałem. Pani zadzwoniła dwoje miejsc  z 
pracą do Anglii. Chcieliśmy nawet miejsc 150 do Niemiec, żeby ktoś chciał jechać. Nie chcą. Ci 
co przyjechali tutaj czekają proszę Państwa. Patrzą tylko w telefony i patrzą, żeby wyjechać 
jak najszybciej do domu, jak tylko nie będzie zburzone, ale Mariupol, Charków, to nie ma do 
czego wracać. Tam […] jest tragedia, jest wszystko zburzone, więc ludzie tu się pytają już o 
nieruchomości ile kosztuje. Część ludzi przyjechało bogatych, część ludzi przyjechało bardzo 
biednych. To jest tak jak u nas w społeczeństwie prawda. Przyjechało dużo lekarzy, 
adwokatów, radców i psychologów też, bo dziś pani psycholog dzwoniła z Ukrainy, że może w 
wolontariacie tego. No jest problem naprawdę poważny i my niestety się zajmujemy głównie 
ja no dziękuję, ale cały tutaj jest sztab, że nie będę wymieniał z gminy, który po prostu 
pomaga. Pesele proszę Państwa dzisiaj z Warszawy przyjechali do nas, żeby pesele zrobić, bo 
tam do Stadionu Narodowego trzeba kolejki zapisywać tygodniowe, więc przyjechali z 
dzieckiem niepełnosprawnym, bo lepiej 5 godzin w jedną i mają załatwione. Pesele praktycznie 
w gminie załatwiliśmy. Jeżeli będzie taka sytuacja, to będziemy do Tarnowa prosić ludzi, żeby 
tutaj też przyjeżdżali. Też im pomożemy, bo tam jest oczekiwanie, a PESEL to jest to że dostaną 
300 na start i proszę się nie obawiać dostają proszę Państwa taką pomoc socjalną jak i każdy 
obywatel, każda rodzina polska. Na razie czas pobytu na 18 miesięcy z przedłużeniem na 36, 
ale nie wiemy co się dzieje. Może się proszę Państwa skończyć za dwa tygodnie, za miesiąc, 
za no chcielibyśmy, żeby jak najszybciej. To jest obciążenie straszne dla gospodarki też naszej, 
ale przede wszystkim tragedia dla narodu ukraińskiego, który po prostu teraz walczy głównie 
o naszą wolność, bo zdajemy sobie sprawę, że jak będzie Lwów to i będzie Rzeszów i tutaj 
obrona będzie ciężka i no nie będę tłumaczył. Proszę Państwa, bardzo to by było mniej więcej 
tyle. Te wnioski, które złożyliśmy, to czekamy, bo to zostało też przesunięte. Nie wiemy proszę 
Państwa, co dostaniemy, jakie pieniądze. Część tych wniosków jest uzależniona też od KPO. 
Proszę się nie martwić, że coś nie będziemy robić. Wał-Ruda też jest zgłoszona w pierwszym 
etapie do kanalizacji. Jak dostaniemy dofinansowanie, to też będziemy robić, ale nowa 
perspektywa finansowa jest też i na przykład teraz pojawiają się już nabór na 3 miliony złotych 
do takiej małej miejscowości i próbujemy ogarnąć i robimy plany na Glów ulica Glowska 
dokończenie i Glów kanalizacji i jeżeli się sięgnie to Sanoki, ale nie wiadomo jak tam kasa 
będzie. Projektujemy. Tu pan Piotr Nasiadka burzliwe ze mną dyskutował w przerwie, więc go 
uspokoję, że projektowane mapy wszystkie są do projektowania dalszej części chodnika w 
kierunku Wał-Rudy. Teraz ta część została dokończona i jedziemy w dwie strony. Słucham 
mieszkańców, słucham mieszkańców z jednej strony Panie Piotrze i z drugiej strony. Akurat 
może na tym zebraniu było więcej mieszkańców z tamtej strony i przegłosowali, żeby w tamtą 
iść, ale to trzeba słuchać wszystkich mieszkańców. Proszę się nie martwić. Zdążymy wszystko 
zrobić. No i to by było mniej więcej tyle. Jeszcze raz kto może organizujcie się tak jak 
powiedziałem. Kontrowersje były też proszę Państwa z rzeczami. Nie przyjmujemy. 
Nawiązaliśmy kontakt z Irlandią muszę wam powiedzieć, ze Szwecją. Przyjeżdża cały TIR do 
nas. W piątek bodajże będzie z rzeczami, z rzeczami medycznymi, których w Polsce już nie 
ma. Z Niemiec dużo załatwiane rzeczy też i z rzeczami takimi jak ubrania bym się wstrzymał i 
dużo rzeczy zimowych jest proszę Państwa. Dużo niestety rzeczy jest takich, które się nie 
nadają już do niczego. Musimy to posegregować, bo nie wiadomo ile, więc nie wyrzucamy tego 
na razie nigdzie, bo nie wiadomo ile wojna będzie trwała. To jest taka prawda, ale głównie 
żywność. Żywność też próbowaliśmy z początku wstrzymaliśmy na tego, bo jeżeli uważałem, 
że to była moja decyzja. Jeżeli jakiś hotel albo jakieś inna instytucja dostawała od… pełną 
płatności 120,00 zł za jedzenie, zakwaterowanie to trudno, żeby zabierała jedzenie, które my 
to zgromadzili, bo za to pieniądze dostają, więc nie może być takie o, żeby my dofinansowywali 
jeszcze dodatkowo hotele i to musiałem to przerwać drastycznie, bo była taka sytuacja, że też 
ludzie zaczęli sobie gromadzić zapasy i jedzenie. Tam były trzy posiłki dziennie, a my przecież 



po domach ludzie z dobrej woli tu poprzyjmowali i już trzymają ponad miesiąc i też żywią za 
swoje pieniądze, więc jak mamy ten towar jakiś, to po prostu rozdajemy tu, ale jak mówię my 
sobie jakoś poradzimy, bo w razie nieszczęścia to każdy z nas ten ostatni grosz wyciągnie, a 
tam naprawdę na Ukrainie o każdą jedną rzecz się biją. My przywieźliśmy dwa busy, nie będę 
wymieniał, ale przyjdzie czas na podziękowania, od dwóch firm dwa busy towaru, że ledwo 
my ciągli do tego do Ukrainy, ale to było wszystko potrzebne i ten przedsiębiorca już mówi, że 
na czwartek nam coś przygotowuje. Bez tego byśmy naprawdę nie dali, bo to są masowe. To 
są (...) Ja wczoraj dostałem. Ktoś tam mówił, żebym kupił towar, pieniądze przeznaczył. Ja 
pojechałem za 1 000,00 zł w bagażniku przywiozłem mało, co rzeczy po prostu. No wszystko 
wypakowałem tu w szkole i to wszystko też pojedzie. Te zupki jednorazowe, kawa np. 3w1 
albo te takie rzeczy małe ekspresiki, żeby zalać herbatę. To ich najbardziej interesuje, bo to 
my pakujemy te przede wszystkim proszę Państwa dla żołnierzy do jednostki wojskowej i ci co 
idą na front, żeby oni lekkie rzeczy ze sobą pobrali. Nie będzie 10 kg konserw albo 20 kg 
konserw ze sobą brał. Idzie tam zaopatrzenia […]. A takie rzeczy drobne, które zaleje później 
wodą, to po prostu on się zawsze posili. Także dziękuję bardzo. 
 
7. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
Brak interpelacji. 
 
8. Wolne wnioski i zakończenie obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Radłowie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Kto z Państwa Radnych będzie chciał zabrać jakiś głos? 
Nie widzę. Państwo sołtysi? Pan Sołtys był pierwszy z Niwki. Bardzo proszę.  
Sołtys Jan Miśtak: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Panie Burmistrzu, bo Pan tak obiecuje 
te zakończyć ten chodnik tam na tej Niwce na tamtej sesji Andrzejek mówił, żeby pomyślał o 
tym. To nie wiem czy Andrzej pomyślał o tym czy nie. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Pomyślał (...) 
Sołtys Jan Miśtak: 
Może pomyślał no nie wiem. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
On pomyślał proszę Państwa. Jest proszę Pana w poniedziałek o 15.30 jest zebranie wszystkich 
tych, którzy mają nieruchomości koło tego zakrętu, gdzie my musimy w ich posesję wejść, 
żeby wyrazili nam zgody.   
Sołtys Jan Miśtak: 
A to dwie osoby tam (...) 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ale musimy porozmawiać, bo … musimy zakres. Tam jest przebudowa też ogrodzenia i musimy 
po prostu z nimi, bo jak oni wyrażą zgodę no to składamy i jest projekt gotowy. 
Sołtys Jan Miśtak: 
To by trzeba było tam z nimi załatwić… 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No tylko trzeba po prostu zgodę. Na poniedziałek są umówieni. 
Sołtys Jan Miśtak: 
Jeszcze druga strona Panie Burmistrzu, bo jest taka sprawa, że różne miejscowości, wioski są, 
na przykład Niwka to jest takie (...) Wie Pan jakie jest. Na hektarze się zając nie uchowa, nie 
jak się to mówi nie. No, ale to Pan jako Burmistrz jest gospodarzem całej miejscowości, całej 
gminy, to powinien, bo ci co na przykład (...) Nie chcę tak na nikogo mówić nie, ale ci co 
możliwości mają, dzierżawy mają duże pieniądze z tego, to trzeba to jako dzielić na całą gminę, 



a nie tylko na miejscowości, co mają ten majątek nie. Także trzeba tak myślę troszeczkę 
jeszcze. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Panie Sołtysie, ponieważ (...) 
Sołtys Jan Miśtak: 
Myśmy i tak dużo sprzedali. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ponieważ krótka jest pamięć, to Panu powiem, że tak ostatnio zrobiliśmy plac koło szkoły całej 
koło boiska sportowego. Ile tam 300 tysięcy zł? 400 tysięcy zł. To u Pana było. 
Sołtys Jan Miśtak: 
160 tysięcy zł. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
400 tysięcy zł. 
Sołtys Jan Miśtak: 
Nie no gdzie 400 Panie Burmistrzu. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Drogi. Dobra no niech Pan powie. Tutaj jest Andrzej może powie. Droga za 250 tysięcy zł i 
plac za 160 tysięcy zł. To jest raz. To masz 400 tysięcy zł plus elewacja szkoły. 
Sołtys Jan Miśtak: 
No droga to też z sołeckich (...) 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No widzi Pan. A w tym nowym czasie jest ta droga cała przez las dokończenie jest też podana. 
Także jest podana. Także nie zapominamy o Niwce. 
Sołtys Jan Miśtak: 
To z góry dziękuję Panie Burmistrzu. Jak podana jest to (...) 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Pan Sołtys z Biskupic Radłowskich. 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie. Należy się (...) Nie pytanie, tylko 
takie mam spostrzeżenie. Należy się Panu szacunek za zaangażowanie w sprawie uchodźców, 
ale odbierając podatek słyszałem też takie zdania, że w RDN nie słuchałem tego, bo nie 
słucham 'Słowo za słowo' był Pan gdzieś w którymś tam dniu. Nie wiem i wyraził się Pan tak, 
że bardzo Pan dziękuję mieszkańcom Radłowa za wielkie zaangażowanie się w pierwszych 
dniach, a ludzie mówią, że co by przychodzili z podatkiem, że oni też byli. Dlaczego Pan nie 
powiedział: 'Dziękuje Pan mieszkańcom gminy Radłów'. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No dobrze Sołtysie kochany, sołtysie, wszystkim dziękuję nawet na Facebook-u wszystkim, bo 
proszę Państwa nie tylko z gminy Radłów. To jest tak się mówi potocznie, żeby nie mówić 
Miasta i Gminy Radłów, a to mówi się Radłowa, to mówimy o całej proszę Państwa całej 
społeczności Gminy Radłów. Ja im serdecznie dziękuję, bo przecież wiemy, gdzie są i 
Marcinkowice i Przybysławice i Wał-Ruda. No i znowu ja zacznę wymieniać i pominę i znowu 
będę mówiony, że po prostu coś pominąłem. Te wszyscy, ale z Ilkowic, z Niedomic, z 
Wietrzychowic, z Woli Rogowskiej przywożą też do nas. Jeżeli gdzieś nie są zorganizowane 
zbiórki, a wiedzą, że po prostu my organizujemy i ten towar przede wszystkim wywozimy, bo 
też ludziom o to chodzi. Wywozimy. My też musimy nauczyć ludzi z Ukrainy, że muszą za chwilę 
żyć też własnym życiem. Zaczną pieniądze dostawać. Oni muszą sobie zacząć sami gotować i 
tak dalej. My nie będziemy chodzić jak niańki koło nich, ale w pierwszych tygodniach tym 
ludziom trzeba pomóc, bo oni proszę Państwa są wystraszeni, żebyście zobaczyli. Oni jeszcze 
mówią, że po miesiącu jeszcze taki szok będzie następny. Oni nic nie siedzą. Tylko siedzą na 
portalu narodowej ukraińskiej strony i patrzą, gdzie strzelają. Czy ich domu nie zbombardowali. 



Oni w tym siedzą. Oni po prostu jest dużo osób, które chcą iść do pracy, ale większość to po 
prostu jest trzęsawka na razie. Także ja dziękuję naprawdę. To co Radłów (...) O  widzisz o. 
To co miasto i gmina Radłów zrobiła, co ludzie zrobili, to naprawdę jest rewelacja i to wszyscy 
dają za przykład nas właśnie mieszkańców, że tutaj się robi. To, że proszę Pana dostaliśmy 
telefony ze Szwecji, Wielkiej Brytanii czy z Francji czy z Austrii nam przywożą, bo takie 
przywożą. To jak my załatwiamy ze Skandynawii przejazd (…), nie powinienem tego mówić, 
na Ukrainę i my konwój robimy, to dlatego, że wiedzą, że po prostu tu się żadna rzecz nie 
zmarnuje. My nawet jak Pan zauważył nie dajemy nawet teraz na Facebook-a my nie dawali. 
Chociaż powinienem to dać. Nie o to chodzi, żeby się chwalić, tylko po prostu ludzie jak 
przywożą, to oni patrzą czy my ten towar zawieźli, więc jak pojedziemy i zrobimy tam zdjęcia 
2/3 i wrzucimy fotkę, że dojechaliśmy, wróciliśmy prawda, no to oni wiedzą, że ten towar tam 
został zawieziony, że nikt tego. My mamy paragony, my chcemy się to rozliczyć. Mamy 
Stowarzyszenie, które ma działalność charytatywną. Tam ludzie z zagranicy, ze Stanów 
Zjednoczonych przesyłają też pieniądze, więc my to mamy każde paragony, każde rachunki, 
bo ja się z każdego złotówki chcę rozliczyć. Ja nie chcę, żeby ktoś mówił, że ktoś na czymś. 
Wie Pan, że to jest dobrze póki jest dobrze. Tak jak mówię w pewnym momencie za chwilę 
ludzie zaczną na mnie mruczeć, ale ja mówię oni walczą też za naszą wolność, za to, żeby była 
demokracja, za to, żeby takie tyraństwa jak tytuł Putina się nie rodziły i nikomu w głowie nie 
przyszło, żeby w demokratycznych państwach zarządzać w sposób autokreatywny. 
Sołtys Kazimierz Sarnecki: 
Dobrze. Następne mam takie pytanie Panie Burmistrzu. W grudniu zgłaszałem potrzebę 
zamontowania, zainstalowania większego kosza na śmieci pod pomnikiem. Zaczyna się sezon 
letni. Coraz więcej turystów jeździ, rowerzystów jeździ. Są tam dwa małe takie kosze. To są 
na jedną sobotę, już na niedzielę brakuje i w poniedziałek muszę chodzić i zbierać to wszystko. 
Pasowałoby tam jakiś koszt zainstalować większy, żeby tam coś dało się, bo faktycznie jest 
duży ruch, dużo ludzi się tam przewija. Następną sprawę miałem. Panie Burmistrzu, na 
ostatniej sesji jak byli tu sołtysi rozmawialiśmy i prosiliśmy Pana Głowę, ażeby z każdym się 
skontaktował (...) O! Nawet nie! Wróć! Na spotkaniu sołtysów, jak my mieli w gminie. Pan 
Głowa miał się zgłosić do sołtysów, pooglądać te wszystkie prace, wycenić, bo sezon już się 
zacznie i my nie wiemy czy mamy umowy zawierać z Panem Głową czy mam se szukać 
wykonawcę, bo nie wiem jaka będzie wycena? A ja też nie będę Panu Głowie komunalce dawał 
pieniędzy wszystkich jakich mam to jest wiadomo, bo ja sobie znajdę tańszego. 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No i bardzo dobrze i bardzo dobrze, jak sobie zdajecie tańszego. Jak ktoś sobie daję radę i nie 
potrzebuję spółki, to żaden dla spółki też nie jest interes 1,5 tysiąca wziąć na rok i pilnować 
każdego papierka nie. To ja uważam, że jak sołtys sobie daję radę i jeszcze jakoś współdziała 
na przykład, że Stowarzyszenie tu w Biskupicach Radłowskich sobie dajecie radę, to bardzo 
dobrze. To nie potrzeba nikogo, ale jeżeli mamy sygnały od i są większe roboty, a od sołtysów, 
że nie ma kogo nająć, że są kłopoty, bo nikt nie chce kosić, no to wtedy podpisujecie. To od 
was zależy. Wy dysponujecie gotówką, przecież macie. Wy gospodarujecie albo się 
dowiadujecie. Wiem, że już jeździł i oglądał coś, a (...) Jeszcze macie. No i będzie mieli. Na to 
będziecie mieć cały czas Pani Lucynko. Proszę się nie martwić. Ta to przyjdziecie częściej do 
mnie na tę. 
(Rozmowy niezrozumiałe) 
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Ale to Panie Sołtysie, Pan nie podpisuje fizycznie umowy, tylko podpisuje gmina, więc Pan sam 
nie podpisze umowy, czy tak czy tak. No to niech Pan nie opowiada. Natomiast z tego co wiem 
to (...) A gdzie Pan wypłaca. To gmina wypłaca. Pan tylko podjął uchwałę, a resztę to robią 
wszyscy (...) Pan se wypłaca i ma ze swoich kieszeni, ale to już skończmy ten wątek. Natomiast 
z tego co wiem, to Pan Głowa już w kilku sołectwach był. Coś tam się próbują dogadywać. 



Pewnie dotrze i do Pana. Natomiast spokojnie też wiem, że rozmawiał ze Stokrotką, bo jakby 
było większe zamówienie, to może będzie taniej niż tak jak będzie każde sołectwo pojedynczo 
sobie brało Stokrotkę, no to każdy będzie miał (...) 
Sołtys Eugeniusz Biś: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, no ja mam jeszcze zapytanie do Rady, no i do 
Przewodniczącego. No, bo to tak po partyzancku ście trochę zrobili. Nie powiadomiliście ani 
sołtysa. Nie wiem radną na pewno wiedziała o te 5 tysięcy, co wzięte było do tego boiska 
sportowego. Trzeba było jakimś pismem nawet powiadomić sołtysa. Wzięte do wojska 
sportowego 5 tysięcy. Dobrze Pani Skarbnik mi przesłała, że zwraca się o środki właśnie i 
przesłała mi i zrobiłem Radę Sołecką i też tu popieram Kazka, bo dlatego, że nie wiadomo. My 
kiedyś mieli posiedzenie Rady Sołeckiej - przeznaczyliśmy na te porządki 10 tysięcy zł. No i 
właśnie nie wiadomo, bo my się ani nie spotkali z Panem Głową czy to kto to ma sprzątać, co 
to ma sprzątać? Nie wiadomo nic. Też my przeznaczyli na taki rów tam co chaszcze są. Tak 
samo 3 tysiące zł. Też nic nie wiadomo. Taka randka w ciemno. Rozmawiam z Panem 
Andrzejem tutaj. Mówię mu stłukło się lustro prosto z cmentarza tam drogi na cmentarz to jest 
pod górkę źle. No i raz się zwracam, drugi raz. No ja nie mam pieniędzy mówię. Gdzie indziej 
pieniądze? Poszły, ja nie ma pieniędzy za tego lustra, co sprawić mówię. No to chyba, że wieś 
przeznaczy. No bo tak robiliśmy drogę, sprzedaliśmy w zeszłym roku, sprzedaliśmy pole za 
wałem. No to zrobiliśmy kawałek drogi. Co do tego? No to będzie sprzedawać pole. No i jak 
tak będzie Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, dlatego, że jak będą jakieś potrzeby na 
przykład w gminie, no to sprzedacie bez wiedzy wiejskiej pole, które w Przybysławicach 70 
parę hektarów. No i przeznaczycie do Rady na potrzeby. No to też się nie powinno tak być. 
Powinien być powiadomiony sołtys, by powiadomił Radę Sołecką chociaż. Już by wiedzieli. 
Każdy rozkłada ręce po co zaradzić, tego. No nie wiadomo. Co sołtys no to bez zdania racji, to 
podzielone były te pieniądze. To jest właśnie przykra taka sprawa, bo te pieniądze są wiejskie. 
Nie mieliśmy funduszu sołeckiego, bo się zebranie nie odbyło. No może i dobrze, no bo bym i 
tak by nam odtrącili te 32 tysiące zł, a tak to myśmy mieli ponad 100 tysięcy zł ze swoich tak 
pieniędzy nie swoich tylko gminnych za dzierżawę błonia, za sprzedanie tych topól, które my 
dopilnowali, żeby wyrżnąć i to. No i trzeba jakoś to zobowiązać kogoś, żeby to czy lustro czy 
cokolwiek jakie dołki, żeby to było zrobione przez Pana Andrzeja czy przez Pana Prezesa czy 
jakiegoś. No bo firmów się narobi, no robić nie będzie miał kto. Dziękuję bardzo. 
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
To tak po kolei Panie Sołtysie. To boisko w Przybysławicach kosztowało prawie 400 tysięcy zł 
i to zostało dla mieszkańców. Dotacji było 124 chyba czy 125 tysięcy zł i Rada tutaj podjęła 
decyzję, bo było rzutem na taśmę wybrany w październiku wykonawca, że dołoży te 50 tysięcy, 
bo się o tyle rozbijało, ale pod warunkiem, że te pieniądze i tak są Wasze, że w przyszłym roku 
będziecie mieć do podziału z dzierżawy, więc ja nie wiem gdzie tu jest jakieś popełnione coś 
złego, bo macie inwestycję za ponad 400 tysięcy zł w sołectwie i z tego co wiem to wszyscy 
korzystają. Zaczyna to boisko być potrzebne. Jedyna, Pan mówi, że Pan nie ma pieniędzy. No 
jest Pan jedynym sołectwem, który nie zrobił przez 2 lata zebrania wiejskiego, więc skąd ma 
Pan mieć te pieniądze, jak Pan nie jest w stanie tych pieniędzy podzielić. Przyniósł Pan chyba 
przedwczoraj dopiero protokół z Rady Sołeckiej, bo przecież zebrania Pan nie zwoła, bo Pan 
nie jest w stanie zwołać zebrania. To już Panu powiedziałem, to przynajmniej niech Rada 
Sołecka coś zaproponuje, a dopiero w następnej kolejce Rada to na następnej sesji, jeśli będzie 
miała taką wolę wprowadzi tutaj do budżetu i będzie głosować czy te propozycje, któreście 
tam zaproponowali, są będą dla Waszego sołectwa. Nikt wam tych pieniędzy z Przybysławic 
nie weźmie i mówienie ciągle, że wam coś zabieramy albo nie macie pieniędzy, bo nie jesteście 
w stanie jedyni zebrania zrobić. No to sołectwa powiedzmy uczciwie, bo które sołectwa sobie 
zrobiły zebrania, podzieliły czy dzierżawy czy fundusz sołecki, to mają i mają na lustro, mają 
na drogę, mają na wszystko po kolei. 



Sołtys Eugeniusz Biś: 
Panie Burmistrzu (...)  
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
Naprawdę (...)  
Eugeniusz Biś: 
My teraz nie mamy, gdzie zebrania zrobić, bo mamy łóżka na dole i u góry. To jedynie pod 
kościołem albo (...)  
Zastępca Burmistrza Wiesław Armatys: 
No, ale wie Pan co od dwóch tygodni macie (…). Nie będę, bo to jest zablokowane. Mówiłem 
Panu jak Pan był u mnie 'Zróbcie sobie zebranie w szkole'. No to nie wiem Pan nie chce robić 
zebrania w szkole, bo się Pan nie lubi chyba ze szkołą, ale to to ja nie wnikam w to. Bo Panu 
mówiłem. Pamięta pan? Zróbcie w szkole zebranie. Jeszcze wam pomogą, bo rodzice przyjdą 
jeszcze uczniów i będzie Pan miał jeszcze więcej ludzi. Natomiast to teraz będzie dobra wola 
Rady czy mam te dzierżawy tak jak Rada Sołecka zaproponowała? Czy mam tak wprowadzić 
do budżetu i dopiero będziecie mieć pieniądze do dyspozycji. Natomiast pokrzywdzeni 
absolutnie nie jesteście. Dostaliście boisko za 400 tysięcy zł, macie złożone wnioski na drogi, 
na czyszczenie stawu. Też Pana prosiłem, żeby Pan dał pieniądze na staw, to Pan dał na drogi 
polne. Tak jak Pan dostał pismo od Pana Burmistrza, który Pana informował, że macie 50 mniej 
i prosił, żebyście dali na udział własny do stawu do projektu, to Pan tą kwotę dał dokładnie na 
zupełnie inne drogi polne, więc tak możemy se razem coś poustalać. Ja dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Dziękuję bardzo Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo. Proszę Pan Sołtys ze Zdrowca. 
Sołtys Janusz Dybisz: 
Panie Burmistrzu, jeszcze ja chciałem się dopytać odnośnie zebrania wiejskiego w przyszłym 
roku. Jeżeli dożyjemy, czy ta frekwencja będzie obowiązywać nadal, która była podjęta w 
zeszłym roku Rady Gminy czy zostanie w tym roku anulowana? 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ale to do uchwał?  
Sołtys Janusz Dybisz: 
Tak do uchwał.  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Do uchwały musicie dwa razy do roku macie w statutach obowiązek robić zebrania nie?  
Sołtys Janusz Dybisz: 
Nie chodzi mi o to. Tylko, że (...)  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
A do uchwał musicie mieć (...) 
Sołtys Janusz Dybisz: 
Chodzi mi o frekwencję Panie Burmistrzu, bo ja (...) 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
To wiem, ale to musicie mieć do uchwał, musicie mieć frekwencję. 
Sołtys Janusz Dybisz: 
To znaczy, że jak będę miał 5-6 tysięcy, to muszę jeździć na rowerku przez całą wieś przez 2 
dni i błagać, żeby przyszli na zebranie w ilości 33 osoby tak jak u mnie. No to za 6 tysięcy zł 
nie będę jeździł. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 
Panie Sołtysie, nie musi pan jeździć na rowerku. Może Pan motorkiem no.  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ale jak nie zrobisz tego, no to przecież przyjdziesz do mnie, to dostaniesz pieniądze no prosta 
sprawa.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Kapera: 



Oczywiście to był żart. Pan, czy ktoś jeszcze z Państwa Sołtysów? Nie widzę. Czy ktoś jeszcze 
z sali chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zamykam obrady sesji Rady Miejskiej w Radłowie. 
Dziękuję bardzo.    
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